
 

Technische vragen en antwoorden met betrekking tot de 
Voorjaarsnota 2020 

 
 

VRAGEN D'66 
 
 
Vraag 1:  

Vanuit welke visie komen de voorstellen tot bezuinigen? Welke lijn kunnen we erin terug vinden? 

Antwoord: 

Het Bestuursakkoord is de leidende visie voor het college.   
Daarbij hanteren we de volgende uitgangspunten: 

- We zijn overvallen door de omvang van de tekorten binnen het sociaal domein.  Vooral het 
tekort op de jeugdzorg was niet voorzien. Het is een bewuste keuze geweest om in de 
Voorjaarsnota om deze reden meer richting te geven aan bezuinigingen dan aan visie omdat 
de bezuinigingsopdracht te groot is. Denken in scenario's was om deze reden niet (meer) 
mogelijk. 

- Gelet op de omvang van het bedrag is het onontkoombaar dat er drastische maatregelen 
worden getroffen. 

- We hebben op grond daarvan voornamelijk gezocht naar bezuinigingsmogelijkheden op die 
terreinen waar wij geen wettelijke verplichtingen hebben. 

- We proberen de inwoners en de samenleving zoveel als mogelijk te ontzien. 
- Vanwege de grote opgave kunnen we er niet voor kiezen om de  "kaasschaafmethode" te 

hanteren, maar opteren we voor keuzes in de programma's.  

Vraag 2:  

Is er naar aanleiding van de eerste vraag een aantal scenario’s te geven? Met per scenario wat we 
niet doen/bereiken t.a.v. doelstellingen? Wat gaan de inwoners daar dan van merken? En wat doet 
het dan ten aanzien van de financiële middelen? Maak daarbij ook gebruik van de financiële 
kengetallen, zoals schuldpositie, solvabiliteit, etc. 

Antwoord: 

We zagen in het korte tijdsbestek geen ruimte om scenario's te ontwikkelen. De onvoorspelbaarheid 
rondom de begrotingspositie maakt dat het ontwikkelen van goede scenario's maanden 
voorbereiding vergt. Komende periode biedt ruimte om in samenspraak met uw raad scenario's uit te 
werken.  

Vraag 3:  

Hoe verhouden zich de ratio’s (liquiditeit, solvabiliteit, rentabiliteit en REV) voor 2020, 2021, 2022, 
2023 ten opzichte van de programmabegroting van 2019? 

Antwoord: 

Wij hanteren voor de producten in het kader van de P&C -cylus de financiële kengetallen die het BBV 
voorschrijft. Van de hierboven genoemde ratio's is alleen de solvabiliteit voor de gemeente 
gebruikelijk. Deze zal op basis van de uitkomsten beperkt dalen. 



 

Vraag 4:  

Wij verzoeken u een toelichting te geven op hoe budgetneutraal investeren werkt? Wat heeft dat 
voor consequenties op onze financiële kengetallen? 

Antwoord: 

Het budgettair neutraal investeren betekent dat de gemeente in principe de investeringen doet maar 
dat de lasten die dit met zich meebrengt geen extra last voor de begroting betekent. Twee 
voorbeelden die genoemd zijn, zijn   de investeringen in  het sportpark en de investeringen in 
zonnepanelen. 
Investeringen in zonnepanelen brengen (kapitaal) lasten met zich mee. Door de subsidie die hierdoor 
wordt verkregen en door de lagere energiekosten betekent dit geen extra last voor de 
gemeentebegroting. De investeringen in het sportpark kunnen budgettair neutraal verwerkt worden 
door enerzijds een besparing op onderhoud en anderzijds een verhoging van de huur. 
Gelet op de bedragen zal de netto schuld quote iets stijgen. 
 
Vraag 5:  

Is er al gesproken met de partijen waar nu een aantal bezuinigingsvoorstellen over worden 
gedaan? Wat zijn hun reacties? 

Antwoord:  

Ja, met alle partijen is gesproken. Wij hebben begrip ontmoet voor de noodzaak om te bezuinigen 
terwijl tegelijkertijd partijen uiteraard liever zouden zien dat de bezuiniging niet bij hen zou worden 
gevonden.  

Vraag 6: 

Waarop zijn de loonstijging van 3% en de prijsstijging van 1% gebaseerd? (Reële prognose 2019 CBS 
is 2,8% loonkosten overheid en 2,9% prijsstijging)? 

Antwoord: 

Lonen 
Het CBS hanteert  een loonkostenstijging voor alle lonen in de publieke sector. Het percentage van 
3% is gebaseerd op de lopende onderhandelingen voor de cao gemeenten. 
 
Prijzen  
Wij volgen de prijscompensatie waarmee het rijk rekent bij de vaststelling van de omvang van het 
gemeentefonds. Over 2019 blijkt deze compensatie lager dan wij hadden verwacht. Dat wordt nu 
recht getrokken. Opgemerkt wordt nog dat de prijsstijging van 2,9% in 2019 eenmalig hoger is door 
verhoging van de BTW. 
 
Vraag 7: 

Wat zijn de geprognotiseerde effecten op het budget externe inhuur in relatie tot bezuinigingen op 
ambtelijk personeel? 

Antwoord: 



Als er wordt bezuinigd op ambtelijk personeel zegt dat nog niets over de mate waarin er moet/zal 
worden ingehuurd; anders dan dat op de eventueel bezuinigde formatie dan ook niet hoeft te 
worden ingehuurd. Een effect zou daarvan kunnen zijn dat er hierdoor minder wordt ingehuurd. Dat 
laat onverlet dat voor de taken die we wel blijven uitvoeren op voorhand niet is aan te geven hoeveel 
inhuur nodig is. Als kleine organisatie blijven we kwetsbaar; vooral op die plekken waar functies door 
één persoon worden uitgeoefend.  Van invloed hierop zijn o.a. ziekteverzuim, doorlooptijd invullen 
vacatures, etc. 

Vraag 8: 
 
Wat zijn volgens het college de te verwachten werkgelegenheidsconsequenties van het bezuinigen 
op groenonderhoud, het afschaffen van randvoorzieningen onderwijs, het stoppen van de extra 
subsidie Bibliotheek, onderhoud ruimte en zo voorts ? 

Antwoord: 

Dat is lastig om te bepalen. Partijen die getroffen zijn door een bezuiniging, hebben ook nog andere 
bronnen van inkomsten. Het staat dus niet bij voorbaat vast dat er banen moeten verdwijnen. Wel 
zou het kunnen dat bijvoorbeeld de muziekdocenten van Factorium voortaan als ZZP-er hun werk 
gaan doen. Het is echter nu nog te vroeg om daar iets van te kunnen zeggen.  
Er zijn ook  conciërges die via een WSW constructie op scholen werken. Voor deze mensen worden al 
betalingen gedaan richting Diamantgroep, dus daarmee is hun functie niet afhankelijk van de 
randvoorwaarden onderwijs, maar wordt via een specifieke uitkering bekostigd.  

Het bezuinigen op groenonderhoud betekent een verlies van 0,5 fte bij Diamant op dit vakgebied. De 
Diamant groep heeft aangegeven deze 0,5 fte elders in te kunnen zetten.  
 
Vraag 9: 

Wat heeft de gemeente voorheen gedaan ten aanzien van de administratieve maatregelen? 

Antwoord: 

In de periode 2011 tot en met 2014 zijn al diverse administratieve maatregelen genomen, zoals:  
- stelpost onderuitputting budgetten 
- stelpost voor kapitaallasten 
- andere organisatie van de uitvoering van de WOZ/OZB  
Bij dergelijke maatregelen moet steeds een balans worden gezocht tussen voordelen op korte 
termijn en een gezonde financiële positie op lange termijn.  
 
Vraag 10: 

In het kader van het samenwerkingsverband GHO vernemen wij graag welke prestatie-indicatoren 
u hanteert om de effecten op de 3xK te beoordelen.  

Antwoord: 

De beoogde bestuurlijke effecten op de 3 K’s zijn in de bestuurlijke visie nog niet vertaald naar 
doelen en prestatie indicatoren. In de rapportage van Berenschot wordt geadviseerd om te komen 
tot nader uitgewerkte definities van de 3 K’s, met concrete(re) indicatoren c.q. gewenste effecten op 
elk van de 3 K’s, en zullen we deze vervolgens gaan monitoren. Naar verwachting kan dit in 2020 
vorm worden gegeven. 
 



Vraag 11: 

Wat is eventueel nog te schrappen / naar achteren te schuiven voor 2019? 

Antwoord: 

De raad heeft de begroting voor 2019 goedgekeurd. Wij zijn inmiddels met de uitvoering daarvan 
begonnen. Voor een groot deel gaat het daarbij om de uitvoering van wettelijke taken, daarin valt 
weinig te schrappen. Wel is het mogelijk om bij nieuw beleid waar de raad nog een besluit over moet 
nemen, andere keuzes te maken. Zo kunnen wij  het voornemen om een nieuw beleid op het gebied 
van kunst en cultuur te ontwikkelen uitstellen, voor zover dit al niet noodzakelijk is. En ook bij de 
Inclusie-agenda is het mogelijk om prioriteiten te temporiseren.  

Vraag 12: 

Wij verzoeken u bedragen te noemen daar waar PM (pro memorie) staat. Zonder bedragen kunnen 
we geen goede afweging maken. 

Antwoord: 

Wij hebben alleen PM-posten opgenomen, daar waar we nog geen bedragen kennen. Een goed 
voorbeeld is de Inclusie-agenda. Daar heeft de raad aan ons college gevraagd om een voorstel voor 
te bereiden. Wij weten nu nog niet wat de uitkomst van uw besluitvorming daarover zal zijn. Om 
over zo'n belangrijk onderwerp nu een aanname te doen zonder een  uitvoerige onderbouwing, die 
wij via het raadsvoorstel aan u gaan voorleggen, vinden wij te kort door de bocht.  

Vraag 13: 

Pagina 3: Graag een betere onderbouwing van de te realiseren bezuiniging op de administratieve 
maatregelen. 

Antwoord: 
Op bladzijde 23 van de Voorjaarsnota is uitgelegd waar wij denken deze bezuinigingen te kunnen 
halen. 
 
Vraag 14: 

Bezuinigen op organisatie. Graag vernemen wij wat gaan we dan niet meer doen? 

Antwoord: 
 
Dat is afhankelijk van de te maken keuzes zoals bijvoorbeeld het niet meer uitvoeren van niet 
wettelijke taken. Hierbij kan dan o.a. gedacht worden aan: 

- Bedrijvencontactfunctionaris: de intermediair tussen de gemeente en bedrijven; het 
signaleren van kansen op het brede terrein van economie. 

- Ondersteuning van de commissie Kunst & Cultuur. 
- Werkzaamheden op het gebied van citymarketing en andere promotionele en 

representatieve activiteiten. 

Vraag 15: 

Pagina 7: Onder het kopje Beschermd wonen en Personen met verward gedrag staat dat Goirle vier 
doelen wil bereiken, maar er staan er drie genoemd. Wij verzoeken u ons in kennis te stellen wat 
het vierde doel is? 



Antwoord: 
 
In plaats van vier had hier drie moeten staan. 
 
Vraag 16: 

Pagina 8: Wat is de reden dat Goirle zelf een toezichthouder Jeugd en WMO wil aanstellen en dit 
niet in een samenwerkingsverband wil invullen? Bijv. binnen Hart van Brabant? Of anderszins? 

Antwoord: 

Zoals ook verwoord zal de mogelijkheid onderzocht worden om deze wettelijke taak  samen op te 
pakken in GHO verband. Daarnaast wordt er ook in regionaal verband Hart van Brabant onderzocht 
om toezicht en handhaving op het gebied van Wmo gezamenlijk  te organiseren (inclusief 
maatschappelijke begeleiding, beschermd wonen en begeleiding ) en ook Jeugd wordt mogelijk 
hierbij betrokken. De kosten die hiermee zijn gemoeid worden terug verdiend door minder 
onrechtmatig gebruik van voorzieningen. 
 
Vraag 17: 
 
Pagina 10: Zijn er geen beleidsontwikkelingen ten aanzien van onderwijs? Zo ja dan vernemen wij 
ze graag van u. 

Antwoord: 

Kinderen en jongeren moeten maximaal de kans krijgen om gezond, veilig en prettig op te groeien. 
Hiervoor worden allerhande initiatieven ontplooid in de relatie jeugd, onderwijs, zorg en gezondheid. 
Het accent ligt daarbij op preventie. Het uitbreiden van aandacht voor basiskracht naar de doelgroep 
6-12 jarigen (thans 0-6 jaar) is daarbij een speerpunt. Tevens wordt beleid ontwikkeld op de inzet van 
de extra OAB-middelen (onderwijsachterstanden) die vanaf 2019 beschikbaar zijn. De nadere 
uitwerking van het VVE-beleid en de organisatie van een Summerschool bij KC 't Tamboerke zullen 
hier zeker deel van uitmaken. 

Vraag 18: 

Pagina 10: Wij verzoeken u om meer inzage te verlenen in de opbouw van de kosten rondom het 
Mill Hillcollege (hoe steekt het sommetje in elkaar?). 

Antwoord: 

In dit stadium is het nog te vroeg om inzicht te geven in de opbouw van de investering rondom het 
Mill Hillcollege. Zoals u inmiddels weet, zijn er binnen dit project twee opties in beeld, te weten 
gedeeltelijke vervangende nieuwbouw in combinatie met renovatie van een bestaand gedeelte van 
het schoolgebouw óf compleet vervangende nieuwbouw. Om de exacte investering van de gemeente 
versus het schoolbestuur te duiden, is nader onderzoek en overleg nodig over met name de 
grondposities, de (on)mogelijkheid tot het verwerven van gronden, total cost of ownership , de eigen 
bijdrage van het schoolbestuur in relatie tot aanstaande wetswijziging en de wijze waarop de 
gemeentelijke bijdrage beschikbaar wordt gesteld (normatief dan wel op basis van marktconforme 
waarde).  
 

 

 



Vraag 19: 

Pagina 12: Graag iets meer inzage in de opbouw van de kosten voor het veranderen van het 
uitbetalingsmoment uitkeringen. Het bedrag lijkt ons erg hoog. 

Antwoord: 
 
We betalen op dit moment op de 23ste van de lopende maand. We willen toe naar een harmonisering 
op GHO-niveau van de betaling van de uitkeringen, zodat we op de 10e van de volgende maand gaan 
betalen. Dus we betalen dan de uitkering over maart rond 10 april. Deze wijziging houdt in dat er een 
tijdelijk "gat " ontstaat  van 17 dagen in de betalingen van de uitkeringen. Uitkeringsgerechtigden 
moeten dus éénmalig 17 dagen langer doen met hun uitkering. Dit vinden we niet acceptabel, 
vandaar een voorstel van een incidentele overbruggingsuitkering. 
 
Vraag 20: 

Pagina 13: Wat is het netto effect van het eventueel schrappen van de poets bon? Gezien de zin 
“een deel van gebruikers alsnog een beroep doen op de maatwerkvoorziening”.  

Antwoord: 

Een groot deel van de huidige gebruikers van de Poetsbon kwam n.a.v. een keukentafelgesprek in 
aanmerking voor de Wmo maatwerkvoorziening Schoon en leefbaar huis, maar heeft om financiële 
redenen gekozen om de Poetsbon te gaan gebruiken in plaats van de maatwerkvoorziening.  
Met de komst van een voor iedereen lagere eigen bijdrage (abonnementstarief ) zullen 
bovenstaande gebruikers instromen in de Wmo.  
De Poetsbon is destijds georganiseerd om ook te voorkomen dat medewerkers van 
thuiswerkorganisaties zonder werk kwamen te zitten en er een algemene voorziening gecreëerd 
moest worden als voorliggende voorziening op de Wmo. Inmiddels is ook de arbeidsmarkt veranderd 
en daarmee vervalt de reden om de poetsbon (volledig) voort te zetten omdat deze mensen 
instromen in betaalde arbeid. 
De verwachting is dat het gebruik van de poetsbon en de bijbehorende uitgaven met € 100.000 
afnemen. De daadwerkelijke cijfers weten we pas na 2020.  
 
Vraag 21: 

Pagina 15: Reclamemast A58: wat kost deze bezuiniging initieel en wat is de verwachtte 
opbrengst? 

Antwoord 

Voor het plaatsen van de mast worden initieel alleen interne personele kosten gemaakt (verlenen 
vergunning, aanbesteding opmaken, eventueel wijzigingen van bestemmingsplan). Overige kosten 
voor plaatsen worden door de leverancier gedragen.  
 
Vraag 22: 

Pagina 16: Graag de tekst onder Duurzaamheid updaten. Wat is nu nog de ontwikkeling?  

Antwoord: 

We willen via Buurkracht en Duurzaam Riel Goirle onze inwoners stimuleren om hun woningen te 
verduurzamen. 
 



Verder  is er een samenwerkingsconvenant gesloten met Duurzaam Riel Goirle om de volgende 
projecten op te pakken: 

 Energiebesparing eigen huis 

 Zon op eigen dak 

 Zon op andermans dak (postcoderoos) 

 Energietransitie voor financieel minder draagkrachtigen 

 Opstart ontwikkeling windturbines  

 Gebiedsontwikkeling de Baars 

In 2019 wordt een verplicht REKS opgesteld. Op basis van deze REKS  zullen de plannen in Goirle voor 
grootschalige energieopwekking (zon en wind) en een warmteplan voor Goirle in 2020 verder 
worden uitgewerkt. 

Ten aanzien van de indicator "14 % duurzame energie in 2020 en 25% duurzame energie in 2030" 
merken wij op dat deze is overgenomen uit het huidige beleidsplan Duurzaam Goirle 2017 - 2020. Wij 
gaan het tussendoel van 14% duurzame energie in 2020 niet halen. Dit geldt overigens voor de 
meeste gemeenten in Nederland. Door zon op dak, WKO systemen, houtkachels en biomassa 
installatie komen we naar verwachting maar tot 8%. De 25% in 2030 is wel te halen als we verder 
gaan met de plannen voor 40 ha zonneweide en minimaal 2 windturbines. 

Vraag 23: 

Pagina 17: Graag de tekst onder Extra budget milieu iets meer updaten. Wat gaan we dan toch niet 
meer doen? 

Antwoord: 

Projecten die kunnen vervallen zijn:  

- Meer biodiversiteit in bermen (€ 10.000  per jaar); 
- Groene schoolpleinen/NME routes (€ 15.000 per jaar); 
- Een gedeelte van de projecten die zijn gepland met de Energie coöperatie waarvoor 

provinciale subsidie is aangevraagd (€ 5.000 per jaar) (bv energiebesparing bij woningen, zon 
op eigen dak, zon op andermans dak, opstart windenergieproject). 

Ook kunnen wij daardoor geen uitvoering geven aan de motie van LRG die bij de 
begrotingsbehandeling 2019  is aangenomen, om een communicatieplan op te stellen en uit te 
voeren.  

Wat overblijft is:  

- Een gedeelte van de projecten die zijn gepland met de Energie coöperatie waarvoor 
provinciale subsidie is aangevraagd (€ 20.000 per jaar) (energiebesparing bij woningen, zon 
op eigen dak, zon op andermans dak, opstart windenergieproject). 

- € 10.000 geschatte bijdrage aan onderzoeken benodigd voor de REKS/eigen warmteplan. 

 

 

 

 

 



Vraag 24: 

Pagina 19: zijn er geen beleidsontwikkelingen ten aanzien van Bedrijvigheid? 

Antwoord: 

Ja, er zijn beleidsontwikkelingen bij het programma bedrijvigheid. We beginnen in 2019 met het 
opstellen van een nieuwe Economische Agenda voor Goirle. De agenda zal medio 2020 aan de raad 
worden aangeboden. Hierin zullen meerdere onderwerpen zijn opgenomen. Voor 2020 zijn het 
Detailhandelsbeleid en parkeren Centrum/Tijvoort prioriteiten, deze onderwerpen spelen op dit 
moment het meest bij de ondernemers. De overige onderwerpen worden geprioriteerd in overleg 
met de ondernemers. Denk bijvoorbeeld aan Recreatie & Toerisme, Evenementenbeleid, 
verduurzaming of aansluiting onderwijs. 
 

Vraag 25: 

Pagina 21: Dienstbaar zijn is een van de speerpunten. Wat betekent dit voor onze dienstverlening? 
Is hierover wat meer te vertellen? 

Antwoord: 
 
De aandacht voor de dienstverlening is een going concern proces. In de tweede helft van 2019 zal de 
strategisch adviseur dienstverlening starten. We maken hiervoor formatie vrij om stappen te kunnen 
zetten in het verbeteren van onze dienstverlening in de meest brede zin van het woord. Als basis 
hiervoor ontwikkelen we een visie op de dienstverlening en vertalen deze door in een  
uitvoeringsagenda. Hierdoor zijn we ook in de komende jaren op het gebied van dienstverlening 
volop in beweging. In 2019 bezien we de mogelijkheid om implementatie van een 
klantcontactcentrum mogelijk te maken. 

Vraag 26: 

Pagina 23: hoe ziet de businesscase er uit m.b.t. het digitaal archief? 

Antwoord: 

Het gaat hier om de bestanden bouwvergunningen  over de periode 1905-1993 en 1994 - heden, in 
omvang resp.  130m1 + 180m1 = 310m1.  
Opslagkosten analoog in geoutilleerde bewaarplaats op termijn € 170,00 per m1 per jaar (prijspeil 
2019) = € 52.700,00. Een in principe oneindige jaarlast want bouwvergunningen mogen met de 
huidige wetgeving niet worden vernietigd. Na digitalisering (investering € 200.000,00) zijn er geen 
kosten voor analoge opslag meer. Kosten voor duurzame digitale opslag zullen een fractie zijn van die 
voor opslag van de papieren bestanden. Daarnaast zijn de bouwvergunningen na digitalisering voor 
iedereen online te raadplegen waardoor een gang naar Tilburg niet meer nodig is. 
 
Vraag 27 
 
Pagina 27: de negatieve- en positieve cijfers uit de tabel komen niet overeen met de cijfers uit de 
tabel op pagina’s 3 en 4. Wat is juist? En kijkend naar de telling van 2022: klopt de  
-2295? 
 
Antwoord 
 
Het totaal bedrag van € - 2.295 is het juiste bedrag.  



 
Abusievelijk zijn de bedragen voor het onderdeel “administratieve maatregelen” weggevallen. 
Daarnaast is het minteken bij onderdeel “Kostendekking leges verhogen” weggevallen.  
Hieronder staan de juiste bedragen genoemd: 
 

Thema Bedragen x € 1.000 2020 2021 2022 2023 

 Voorgestelde oplossingen      

2.3 Kostendekking Leges verhogen -50 -50 -50 -50 

5.1 Administratieve maatregelen -466 -458 -429 -401 

 
De totaal tellingen laten de juiste bedragen zien. Voor de volledigheid worden ze hieronder nogmaals 
vermeld. 

 Totaal voorgestelde oplossingen 
Totaal van hogere baten en lagere lasten 

-1.363 -1.974 -2.295 -2.528 

 
  



VRAGEN SOCIALISTISCHE PARTIJ 

 
 
Vraag 1:  
 
Pagina 9: Stopzetten van de subsidie aan Factorium - voordeel oplopend tot € 311.000. Hoe is 
de situatie in andere gemeenten waar de subsidie voor muziekonderwijs is stopgezet? 
 
Antwoord: 
 
In veel gemeenten waar subsidiering voor muziekonderwijs is gestopt, zijn verschillende alternatieve 
vormen van muziekonderwijs ontstaan zoals andere vormen van subsidiering of ondersteuning (voor 
minder draagkrachtigen). Op andere plaatsen heeft marktwerking geleid tot andere vormen.  
Door de beperkte tijd voor beantwoording is het niet mogelijk om alle vormen in dit antwoord uit te 
werken.   
 
Vraag 2: 
 
Wat zijn de positieve en negatieve effecten van dat besluit?  
 
Antwoord: 
 
Door de beperkte tijd voor beantwoording is het niet mogelijk om alle effecten in dit antwoord uit te 
werken.   
 
Vraag 3:  
 
Huisvesting jongerenwerk: zijn er locaties op het oog die 30.000 euro minder kosten? 
 
Antwoord: 
 
Nee. 
 
Vraag 4: 
 
Welke locaties zijn er momenteel? 
 
Antwoord: 
 
Er zijn nog geen locaties bekend.  
 
Vraag 5: 
 
Subsidie Stichting Bibliotheek: Welke aanvullende taken heeft de bibliotheek uitgevoerd met deze 
extra subsidie?  
 
Antwoord: 
 
Voorheen was de Bibliotheek Goirle een uitleenbibliotheek. 



De bibliotheek begeeft zich meer, net als andere maatschappelijke organisaties, op het realiseren van 
lokale maatschappelijke meerwaarde.  Daardoor heeft de  bibliotheek  een veel uitgebreider taken- 
en activiteitenpakket dan in het verleden.  
Om deze maatschappelijke meerwaarde te creëren, richt de bibliotheek zich op het zelfredzamer 
maken van mensen, op talentontwikkeling en op het elkaar verbinden van mensen.  
 
De extra subsidie wordt gebruikt voor de extra ondersteuning van de lokale programmamaker en 
voor de totstandkoming en/of continuering van activiteiten op het gebied van  bv:  

- Vergroten van zelfredzaamheid 
- Talentontwikkeling 
- Verbinding 
- Prettige leefomgeving 

 
Als de aanvullende subsidie ad € 30.000,00 wordt beëindigd, zal de bibliotheek over de besteding van 
de resterende subsidie keuzes moeten maken.  
 
Vraag 6: 
 
Pagina 11 Poetsbon € 100.000,00: Kunnen we de criteria verruimen zodat ook die mensen 
huishoudelijke hulp kunnen krijgen? 
 
Antwoord 
 
Als met deze vraag wordt bedoeld om de criteria van de maatwerkvoorziening Schoon en leefbaar 
huis te verruimen, zodat iedereen die nu de Poetsbon gebruikt hier naartoe kan overstappen, is het 
antwoord: nee.  
De Poetsbon is een algemene voorziening voor een bepaalde doelgroep. De enige toets is of het 
aannemelijk is dat iemand tot de doelgroep behoort. Er wordt niet getoetst op eigen kracht, inzet 
van het netwerk, gebruikelijke hulp noodzaak van de inzet van de hulp. Dit wordt bij de inzet van een 
Wmo maatwerkvoorziening wel onderzocht. 
 
Vraag 7:  
 
Pagina 15 Programma 2 leefomgeving; Trainees VVH € 156.000; U zegt dat dit risicovol en kostbaar 
is, waarom dit nu voorstellen? 
 
Antwoord: 
 
De passage "Inhuur bij commerciële dienstverleners is risicovol en kostbaar" slaat niet op de 
trainees, maar op de inhuur bij commerciële dienstverleners.  
 
Vraag 8: 
 
Hoe zeker is het dat deze medewerkers blijven? 
 
Antwoord: 
 
Dit is nooit zeker en kan aan verschillende omstandigheden liggen. Wij doen als goed werkgever ons 
best om deze medewerkers aan Goirle te binden. Door dit in de regionale samenwerking op te 
pakken is de verwachting dat onze positie op de arbeidsmarkt hierdoor wel wordt versterkt.   
 
 



Vraag 9: 
 
Onderhoud groen en wegen: Wat voor effect heeft dit voor de Diamantgroep? 
 
Antwoord: 
 
Het bezuinigen op groenonderhoud betekent een verlies van 0,5 fte bij Diamant op dit vakgebied. De 
Diamant groep heeft aangegeven deze 0,5 fte elders in te kunnen zetten.  
 
Vraag 10: 
 
Kunnen we deze mensen her-opleiden? 
 
Antwoord: 
De Diamant groep herplaatst en zal waar nodig personeel (her)opleiden. 
  



VRAGEN PARTIJ VAN DE ARBEID 

 
 
Thema 1.1 Preventie  

a. Muziekschool  

Een relatief beperkt aantal mensen wordt getroffen.  
 
Vraag 1: 
 
Welke mensen worden getroffen, hoe worden ze getroffen en over hoeveel inwoners hebben we 
het dan ongeveer?  
 
Antwoord: 
 
Dat is afhankelijk van hoe Factorium het muziekonderwijs wil voortzetten. 
 

Veel gemeenten zijn ons voorgegaan.   
 

Vraag 2: 
 
Kunt u enkele voorbeelden noemen die vergelijkbaar zijn met Goirle? 
 
Antwoord: 
   
In veel gemeenten waar subsidiering voor muziekonderwijs is gestopt, zijn verschillende alternatieve 
vormen van muziekonderwijs ontstaan zoals andere vormen van subsidiering of ondersteuning (voor 
minder draagkrachtigen). Op andere plaatsen heeft marktwerking geleid tot andere vormen.  
Door de beperkte tijd voor beantwoording is het niet mogelijk om alle vormen in dit antwoord uit te 
werken.   
 
Vraag 3:  
 
Is in die gemeenten onderzocht wat het effect van deze maatregel is?   
 
Antwoord: 
 
Door de beperkte tijd voor beantwoording is het niet mogelijk om alle effecten in dit antwoord uit te 
werken.   
 

Een deel van het muziekonderwijs bestaat voort in andere vormen.  
 

Vraag 4: 
 
Welk deel bestaat voort en welk deel niet (globaal)?  
 
Antwoord:   
 
Dat is afhankelijk van hoe Factorium het muziekonderwijs wil voortzetten. 
 
 
 



Vraag 5: 
 
Kunt u enkele alternatieve vormen noemen?   
 
Antwoord:    
 
Het is mogelijk dat mensen gaan uitwijken naar de muziekschool in Tilburg. Privé muzieklessen zijn 
ook een alternatief. Ook is de invulling door de harmonieën een alternatief zoals ook diverse 
bijzondere (burger) initiatieven.  
 
 
Vraag 6: 
 
Zijn de vormen die voortbestaan met grote zekerheid toe te passen in Goirle en Riel?  
 
Antwoord:  
 
Dat is op dit moment nog niet bekend. Zie antwoord op vraag 4.  
 
 

b. Huisvesting jongerenwerk  

We ramen een besparing op huisvestingskosten in van € 30.000.  
 
Vraag 7: 
 
Is alternatieve huisvesting mogelijk of is het de bedoeling dat de eigen plek helemaal verdwijnt? - 
 
Antwoord: 
 
Het is de bedoeling dat het gebouw Mainframe verdwijnt omdat het te groot is voor het 
Jongerenwerk. 
Samen met Stichting Jong zijn wij van mening dat het huidige gebouw te groot is. Indien Stichting 
Jong op termijn passende huisvesting krijgt dan is een besparing van € 30.000 daarbij taakstellend. 
 
Vraag 8: 
 
Zijn hier risico’s aan verbonden voor het jongerenwerk? 
 
Antwoord: 
 
Wij zien hier vooralsnog geen risico's in.  
 
c. Extra subsidie bibliotheek - 

Uitbreiding van taken worden teruggedraaid.  
 

Vraag 9: 
 
Welke taken zullen dan niet doorgaan?  
 
Antwoord:  
Voorheen was de Bibliotheek Goirle een uitleenbibliotheek. 



De bibliotheek begeeft zich meer, net als andere maatschappelijke organisaties, op het realiseren van 
lokale maatschappelijke meerwaarde.  Daardoor heeft de  bibliotheek  een veel uitgebreider taken- 
en activiteitenpakket dan in het verleden.  
Om deze maatschappelijke meerwaarde te creëren, richt de bibliotheek zich op het zelfredzamer 
maken van mensen, op talentontwikkeling en op het elkaar verbinden van mensen.  
 
De extra subsidie wordt gebruikt voor de extra ondersteuning van de lokale programmamaker en 
voor de totstandkoming en/of continuering van activiteiten op het gebied van  bv:  
- Vergroten van zelfredzaamheid 
- Talentontwikkeling 
- Verbinding 
- Prettige leefomgeving 
 
Als de aanvullende subsidie ad € 30.000,00 wordt beëindigd, zal de bibliotheek over de besteding van 
de resterende subsidie keuzes moeten maken. 
 
Vraag 10: 
 
Voor welke doelgroepen zijn deze taken bedoeld en wat kunnen de effecten hiervan zijn? 
  
Antwoord:   
De doelgroepen zijn divers en de effecten zijn afhankelijk van de aard van de activiteiten. Zie ook het 
antwoord op vraag 9. 
 
 
Thema 1.2 Onderwijs  

a. Randvoorzieningen onderwijs  

Middelen, bijvoorbeeld voor de inzet van conciërges, verdwijnen.  
 
Vraag 11: 
 
Kunnen de schoolbesturen dit zelf financieel opvangen?   
 
Antwoord:  
De schoolbesturen ontvangen géén rijksvergoeding voor de instandhouding van conciërgeplaatsen 
op basisscholen. De conciërgefunctie wordt als een onmisbare schakel in hun organisatie beschouwd. 
Verwacht wordt dat de schoolbesturen zich daarom zullen inspannen om deze functie te behouden. 
Ze zullen daarvoor keuzes moeten maken om hiervoor (extra) geld vrij te maken uit de lumpsum 
vergoeding die ze van het ministerie van OCW ontvangen voor personele- en materiële zaken. 
Feitelijk doen ze dat op dit moment al deels, omdat de subsidie van de gemeente niet toereikend is. 
Kortom: de schoolbesturen zullen zelf moeten beslissen of ze het financieel mogelijk achten hiervoor 
(extra) geld  vrij te maken. 
 
Vraag 12: 
 
Het gaat om Goirlese en Rielse kinderen. Onderwijsprotesten wijzen uit dat de werkdruk nu al te 
hoog is. Ouders en kinderen gaan vermoedelijk negatieve gevolgen merken van extra werkdruk 
(stress, ziekte, lesuitval). Heeft de gemeente hier geen morele verantwoordelijkheid naar haar 
inwoners?   
 
 
 



Antwoord:  
 
Dit is een politieke vraag. 

 
1. Programma 3 Bedrijvigheid 

a. Budget citymarketing  

De organisatie van de Streetrace vervalt.  
 

Vraag 13: 
 
Was het de oorspronkelijke bedoeling om dit maar drie jaar te organiseren? 
 
Antwoord:  
 
Dit jaar is  het 9e jaar dat dit evenement wordt georganiseerd. Het is een bovenregionaal 
wielerevenement en een officieel Nederlands Kampioenschap. Gezien de reikwijdte van het 
evenement en de kansen om met dit evenement Goirle groots op de kaart te zetten is er in 2018 
door de gemeente Goirle een samenwerking aangegaan met de Streetrace. Deze samenwerking is 
aangegaan voor een periode van 3 jaar. Na deze 3 jaar zal er geëvalueerd worden. Het is nog niet 
bekend wat er na deze periode gaat gebeuren.  
 
Vraag 14: 
 
Heeft de Streetrace de  gemeente ook geld opgeleverd?  
 
Antwoord: 
Of de Streetrace de gemeente geld oplevert is moeilijk meetbaar. De Streetrace is een Nederlands 
Kampioenschap en kent een bezoekersaantal van maar liefst ca. 12.000 personen vanuit de regio en 
daarbuiten. Een heel groot deel van deze bezoekers bezoekt op zo'n dag dus ook de plaatselijke 
horeca. Bovendien ervaren ze het centrum van Goirle en haar gezelligheid. Bij een goede indruk zorgt 
dit er mogelijk voor dat ze Goirle vaker bezoeken.  
Omdat de Streetrace een Nederlands Kampioenschap is levert het evenement ook aandacht op van 
de regionale en van de landelijke pers.  Ook dit zorgt voor een betere naamsbekendheid van Goirle. 
Deze betere naamsbekendheid draagt vervolgens bij aan een positief imago van Goirle.  
Een goede naamsbekendheid en een goed imago is zeer van belang. Het zorgt ervoor dat men zich in 
Goirle wil vestigen (zowel wonen als bedrijven die zich willen vestigen) en/of  wil verblijven en  
recreëren. Simpel gezegd: Als je niet bekend bent kan je niet gekozen worden. Dit levert indirect dus 
wel degelijk geld op. Meetbaar is dat echter niet. 
 
 
Thema 5.2 Overhead 

a. Organisatie 

Besparing op de formatie zal ten koste gaan van de uitvoering van (niet wettelijke) taken 
 
Vraag 15: 
 
Kunt u enkele concrete taken noemen? 
 
 
 
 



Antwoord: 
 

- Bedrijvencontactfunctionaris: de intermediair tussen de gemeente en bedrijven; het 
signaleren van kansen op het brede terrein van economie; 

- Ondersteuning van de commissie Kunst & Cultuur; 
- Werkzaamheden op het gebied van citymarketing en andere promotionele en 

representatieve activiteiten. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


